
Lov om cykelhjelm  

Hvordan kan det være at cykelhjelm ikke er lovpligtig?  

Er det, fordi cykelhjelmen ikke er vigtig nok for cykellister? 

Jeg stiller disse spørgsmål i håb om, at I vil overveje muligheden af lovpligtig brug af cykelhjelm.  

Jeg er selv gymnasieelev og bruger ikke cykelhjelm. Det skyldes, at det ikke er en del af trenden at bruge 

den, og jeg har ikke lyst(mod) til at gå i mod den trend. På mit gymnasium er vi omkring 1000 elever, og 

af de elever, der cykler, har jeg kun set 2 eller 3 elever, der bruger cykelhjelm. Det betyder, at der er 

mange, som er dårligt beskyttet, hvis uheldet er ude.  

Jeg ved også at mit gymnasium ikke er enestående mht. brugen af cykelhjelm. Der er generelt rigtig 

mange, som ikke bruger cykelhjelm. Det kan diskuteres om lov om cykelhjelm er en friheds berøvelse af 

den personlige frihed, men hvor er forskellen på den frihedsberøvelse og den frihedsberøvelse der er 

sket ved loven om sikkerhedsselen? 

Mvh. 

Kristine Knudsen 
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